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Plats och tid Höger kammarsal, Habo kommunhus 
Onsdagen den 10 januari 2024 klockan 17.00–18.25 

Beslutande Susanne Wahlström (M), ordförande 
Henrik Sporrong Esbjörnsson (M) 
Andreas Skiöld (M) 
Hans Jarstig (KD) 
Helena Persson (C) 
Anders Rickman (L) 
Gunnar Pettersson (S) 
Tomas Brusberg (S) 
Petra Mattlin (S) 
Anders Andersson (S) ersätter Lena Danås (V) 
Olle Moln Teike (SD) 

Övriga närvarande Jan Sundman, kommundirektör 
Benita Hjalmarsson, sekreterare 
Johan Bokinge, ekonomichef, § 1 
Åsa Wadling, skolchef, § 1-2 
Svante Modén, teknisk chef, § 3-5 
Marcus Robertsson (M) 
Mikael Zander (SD) 
Morgan Malmborg (HD), insynsplats 

Paragrafer 1–9 

Utses att justera Olle Moln Teike 

 

Ordförande  

 

Justerande  

 

Sekreterare 
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Bevis om tillkännagivande av justerat protokoll 
Justeringen har tillkännagivits på kommunens anslagstavla. 

Beslutande organ Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 2024-01-10 

Datum då anslaget publiceras  

Datum då anslaget avpubliceras  

Protokollet förvaras på Kommunkansliet 

 

Underskrift 

 



Kommunstyrelsen 

Dokumenttyp 
Sammanträdesprotokoll 

Datum 
2024-01-10 

Sida 
3 

Justeras Expedieras 

§ 1 Införande av koncernkontostruktur samt ny
kreditgräns 
Diarienummer KS24/43 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att skapa en 
koncernkontostruktur med en kreditgräns för koncernkontot (toppkontot) på 
50 miljoner kronor. 

Beskrivning av ärendet 
Under flera år har räntenivån varit mycket låg och Habo kommun har inte haft 
behov av nyupplåning. Det senaste året har räntenivåerna stigit samtidigt som 
såväl Habo kommun som dess bolag sett ökade lånebehov. För att i så hög grad 
som möjligt optimera kommunkoncernens hantering av likvida medel och 
upplåning föreslås att en koncernkontostruktur skapas. I samband med att ny 
struktur införs föreslås att kreditlimiten höjs från nuvarande 25 miljoner kronor 
till 50 miljoner kronor för att på så sätt i ökad utsträckning kunna ta del av 
fördelarna med koncernkontostrukturen. 

Ekonomichef Johan Bokinge skriver i skrivelse daterad 2024-01-08 att 
i nuläget har kommunen en kreditlimit på sitt transaktionskonto på 25 miljoner 
kronor medan bolagen inte har någon kredit på sina transaktionskonton. Ett 
koncernkonto innebär att koncernens samlade likviditet kan utnyttjas på ett 
effektivare sätt. Med ett koncernkonto avräknas de ingående bolagens negativa 
och positiva banksaldon mot varandra på ett samlingskonto. Detta innebär 
minskat kreditutnyttjande, ökad förräntning och bättre överblick. 

Den föreslagna koncernkontostrukturen innebär sammanfattningsvis 

• Möjlighet att minska den långfristiga upplåningen och begränsa tidvis
överlikviditet på relativt lågförräntande transaktionskonton

• Ökad flexibilitet och möjlighet att hantera stora likviditetssvängningar
• Totalt sett lägre finansiella kostnader i kommunkoncernen

Ambitionen är att saldot på koncernkontot genomsnittligt ska vara nära noll. 

Ekonomichefen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att skapa en 
koncernkontostruktur med en kreditgräns för koncernkontot (toppkontot) på 50 
miljoner kronor. 
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Justeras Expedieras 

Kommunstyrelsens behandling 
Henrik Sporrong Esbjörnsson (M) yrkar bifall till ekonomichefens förslag. 

_____ 
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Justeras Expedieras 

§ 2 Information från barn- och utbildningsförvaltningen

Skolchef Åsa Wadling berättar om vad som är aktuellt inom barn- och 
utbildningsförvaltningen med fokus på arbetet med skolfrånvaro, eftersom den 
är fortsatt hög efter pandemin. 

En ny termin har precis startat och den har startat på ett bra sätt när det gäller 
kompetensförsörjningen. Habo kommun har behörig personal i hög 
utsträckning men vissa kategorier börjar bli svårare och svårare att rekrytera, t 
ex rektorer och personal inom förskola. 

Arbetet med skolfrånvaron är fortsatt i fokus för förvaltningen. Skolfrånvaron 
är i vissa fall problematisk vilket inte är ett fenomen för Habo utan det ser i 
stort sett likadant ut i hela landet.  

Efter att barn- och utbildningsförvaltningen har börjat arbeta med åtgärder för 
att minska frånvaron så ser man resultat i årskurserna F-6 men inte på samma 
sätt i årskurser 7-9. Skolan fortsätter arbetet och behöver hitta och kartlägga 
mönster i frånvaron, ner på individnivå, och göra en handlingsplan för varje 
elev.  

Planerade åtgärder under 2024 är bland annat extra fokus på den fysiska 
lärmiljön, utvärdera och följa upp närvarorutiner, kontinuerligt informera på 
föräldramöten och utvecklingssamtal samt ha erfarenhetsutbyte i Jönköpings 
län. 

Ordföranden tackar för informationen. 

_____ 
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§ 3 Förlikningsavtal X, X
Diarienummer KS23/382 

Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner förlikningsavtalet och att en ersättning om 
500 000 kronor utbetalas till fastighetsägarna till X. 

Finansiering sker inom kommunstyrelsens ram. 

Beskrivning av ärendet 
En översvämningsskada inträffade på X efter kraftig nederbörd 19 augusti 
2022. Vatten trycktes in ytledes via källardörr och mellan källarvägg och 
bottenplatta och orsakade skador i källarvåningen och bottenplatta.  Det 
uppstod även skador på andra delar av huset till följd av att bottenplattan 
skadats vilket i sin tur resulterade i sättningar i huset. Vattenskadan orsakades 
av att kommunens dagvattenanläggning överbelastats på grund av extrem 
nederbörd. 

Försäkringsbolaget har ersatt den skadedrabbade för åtgärder som täckts av 
försäkringsvillkoren men skador på bottenplattan och övrig 
byggnadskonstruktion täcks inte av försäkringen i sin helhet. De 
skadedrabbade har därför via ombud inkommit med ett krav mot kommunen på 
800 000 kronor för de åtgärder som inte täckts av försäkringen.  

Kommunen anser sig inte ansvariga för skadan då nederbörden var betydligt 
större än vad som statistiskt kan förväntas. Då dagvattensystemet är utfört 
enligt gällande regler och uppfyller sitt ändamål har därför kommunen 
inledningsvis bestridit kravet.  

Efter förhandlingar via parternas juridiska ombud har dock en föreslagen 
ersättning om 500 000 kronor överenskommits med hänvisning till att de 
skadedrabbade hamnat i en svår situation, och att eventuell ersättning lämnas 
av sociala skäl och att de skadedrabbade i och med överenskommelsen avstår 
från att framställa eventuella ytterligare krav.  

Arbetsutskottet föreslår att kommunstyrelsen godkänner förlikningsavtalet och 
att en ersättning om 500 000 kronor utbetalas till fastighetsägarna till X samt 
att finansiering sker inom kommunstyrelsens ram (KSAU 2023-12-12 § 109). 
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Justeras Expedieras 

Kommunstyrelsens behandling 
Anders Rickman (L) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

_____ 
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Justeras Expedieras 

§ 4 Svar på medborgarförslag om cykelväg till
Munkaskog 
Diarienummer KS23/246 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att avslå medborgarförslaget. 

Beskrivning av ärendet 
Ett medborgarförslag har inkommit med förslag om att en belyst cykelväg 
byggs till Munkaskog. Förslagsställaren skriver att bilar ofta kör snabbt på 
vägen och tar inte alltid hänsyn till fotgängare och cyklister. Under vår och 
sommar trafikeras vägen även av stora bussar till och från lägergården och 
biland även jordbruksmaskiner till och från åkrarna. 

Habo kommun jobbar i nuläget med en cykelplan, i det arbetet utreds hur 
kommunen ska arbeta med cykelvägnätet framöver för att skapa ett säkert och 
sammanhängande cykelnät. I det arbetet ingår det även att prioritera olika 
åtgärder och fokusområden. I arbetet identifieras starka målpunkter och länkar 
där emellan. 

Munkaskog som det ser ut idag med de besökspunkter som anges i 
medborgarförslaget bedöms inte vara en stark målpunkt som kan motivera en 
utbyggnad av en separerad gång- och cykelväg. Tekniska förvaltningen anser 
inte att det är motiverat att prioritera en utbyggnation till Munkaskog i 
jämförelse med andra saknade länkar i gång- och cykelvägnätet inom tätorten. 

Dock finns Munkaskog med i framtida utvecklingsplaner, bland annat med 
mountainbikespår och utveckling av lägergården. I samband med den framtida 
utvecklingen av området kan det bli aktuellt att återuppta frågan om cykelväg 
till Munkaskog. 

_____ 

Beslutet skickas till 
Förslagsställaren 
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§ 5 Svar på medborgarförslag om att göra skogarna 
ovanför Brandstorp tillgängliga för friluftsliv även 
vintertid 
Diarienummer KS23/352 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att avslå medborgarförslaget.  

Beskrivning av ärendet 
Ett medborgarförslag har inkommit med förslag om att låta plogbilen som 
snöröjer mellan Brandstorp och Hökensås semesterby även snöröja några meter 
in på några befintliga traktorvägar för att ge möjlighet för medborgare att 
parkera så att skogarna i Brandstorp kan kommas åt även vintertid.   

Den aktuella vägen är statlig (väg 1852) och snöröjs inte av kommunen. 
Tekniska förvaltningen föreslår därför att medborgarförslaget avslås.  

_____ 

Beslutet skickas till 
Förslagsställaren  
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§ 6 Ägardirektiv June Avfall och Miljö AB 
Diarienummer KS23/380 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens föreslår kommunfullmäktige godkänna förslag till 
ägardirektiv för June Avfall och Miljö AB. 

Beskrivning av ärendet 
Jönköpings kommun har genomfört en översyn av det gemensamma samt  
av de särskilda ägardirektiven för samtliga bolag inom Jönköpings Rådhus  
AB, där bolaget June Avfall och Miljö AB ingår i vilket Habo kommun är  
delägare. 

I det gemensamma ägardirektivet föreslås bland annat justeringar kring 
kommunövergripande mål. 

June Avfall och Miljös ägardirektiv har justerats i enlighet med terminologin i 
gällande lagstiftning och EU-direktiv på avfallsområdet. Bolagets uppdrag att 
bistå ägarkommunerna med kompetens kring information om 
avfallsförebyggande åtgärder till hushållen förtydligas, liksom bolagets 
uppdrag att främja cirkulär ekonomi. Vidare ska bolaget verka för en förbättrad 
utsortering av plast för att minska CO²-utsläpp vid förbränning samt arbeta för 
att regional samverkan med andra avfallsbolag utvecklas. Beloppsgränsen för 
när enskilda investeringar ska underställas Rådhus AB höjs från 25 miljoner 
kronor till 30 miljoner kronor. 

_____  
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§ 7 Svar på motion om mensskydd på toaletter 
Diarienummer KS23/80 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bifalla motionen. 
Finansiering på 40 000 kronor sker via tilläggsanslag till tekniska 
förvaltningen. En utvärdering ska göras efter ett år. 

Beskrivning av ärendet 
Lena Danås (V) har lämnat in en motion i vilken hon föreslår att mensskydd 
tillhandahålls på högstadiets toaletter och att kommunens offentliga toaletter 
menssäkras. Med en menssäkrad toalett menar motionären att den ska 
tillhandahålla mensskydd, papperskorg och handfat med tvål. Motionären 
skriver att nästan varannan person har ibland mens, men trots detta är 
mensskydd inte självklara på toaletter som toalettpapper och menar att genom 
att normalisera in mensskydd i toalettmiljön krossas tabun och tillgängligheten 
ökas.  

Kommunen har toaletter som är tillgängliga för allmänheten på biblioteket, i 
kommunhuset och i sporthallen under dessas öppettider, vid rastplatsen i 
Fiskebäck samt vid de offentliga badplatserna i Domsand, Baskarp och 
Furusjö. De vid rastplatsen och badplatserna är dock bara öppna vår och 
sommar. 

Kommunledningsförvaltningen har haft kontakt med två leverantörer av 
mensskyddsdispenser med tidslås. Tidslåset motverkar svinn och innebär att 
endast ett mensskydd kan matas ut åt gången, därefter dröjer det en stund innan 
nästa mensskydd kan matas ut. Båda leverantörerna är överens om att när 
dispensrarna är nya kan det gå åt lite mer mensskydd (nyhetens behag) men 
därefter stabiliseras behovet och de ser inte att samtliga flickor använder 
skolans mensskydd istället för sina egna. Många vill istället använda 
menskopp, menstrosor eller sitt eget favoritmärke och det skolan 
tillhandahåller blir för de flesta något man tar till när man har glömt skydd eller 
mensen kommer oväntat, även om användningen givetvis kan variera från 
person till person.   

Den vanligaste lösningen är att dispensrarna leasas och att kommunen 
prenumererar på mensskydd, men det går även att köpa ut dispensern och fylla 
på med mensskydd av andra märken. 
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Kommunledningsförvaltningen har räknat på att kommunen leasar 11 
dispenserar, en till varje mellanstadieskola, två till högstadiet, en till 
biblioteket, en till sporthallen och en till Habo Arena. Leverantörerna har gjort 
en uppskattning över hur mycket som behöver fyllas på. På mellanstadiet kan 
det handla om en gång i halvåret och på vissa skolor inte ens en gång om året, 
medan de på högstadiet behöver fyllas på var tredje månad. 

Priset för 11 dispensrar inklusive abonnemang på mensskydd ligger på ungefär 
40 000 kronor per år. I detta pris ingår i snitt 4300 mensskydd. 

Efter diskussion enas kommunstyrelsen om att ta bort ordet max i 
beslutsformuleringen samt lägga till att en utvärdering ska göras efter ett år. 
Kommunstyrelsen vill även att det till kommunfullmäktiges sammanträde 
förtydligas om kostnaden för installation av dispenser ingår i den beräknade 
summan 40 000 kronor. 

Kommunstyrelsens behandling 
Gunnar Pettersson (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag med justeringen 
att ordet max tas bort samt att en utvärdering görs inom ett år. 

Även Petra Mattlin (S) och Anders Andersson (S) yrkar bifall till 
arbetsutskottets förslag med föreslagen justering. 

_____  
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§ 8 Anmälningsärenden 

Beslut 
Kommunstyrelsen lägger anmälningsärendena till handlingarna. 

Beskrivning av ärendet 
Nedanstående anmälningsärenden anmäls till kommunstyrelsen: 

1. Beslut från förvaltningsrätten: laglighetsprövning enligt 
kommunallagen –avslag på överklagan av kommunfullmäktiges tre 
beslut 2022-11-24, §§ 86, 91 och 103. 

_____  
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§ 9 Redovisning av delegationsbeslut 

Beslut 
Kommunstyrelsen lägger delegationsärendena till handlingarna. 

Beskrivning av ärendet 
Nedanstående delegationsbeslut läggs till handlingarna: 

Protokoll från arbetsutskottet   2023-12-12 
Protokoll från arbetsutskottet   2024-01-04 

Avslag på begäran om allmän handling   Nr 106-109 
Bidrag till bredbandsanslutning med fiber  Nr 110-112 
Bidrag till bredbandsanslutning med fiber  Nr 1-6 

_____ 
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